
علیپور:AFCباسیاسیبازی
پولمارانمیدهد

عض��و هیات مدیره باش��گاه پرس��پولیس می گوید 
سیاست های کنفدراس��یون فوتبال آسیا در قبال این 
تیم سیاس��ی بازی اس��ت. محمد علیپور در گفت وگو 
با ایس��نا گفت: الان نزدیک به 3 میلیون دلار پاداش 
آس��یایی  طلب داریم که به خاطر تحریم های ظالمانه 
به ما نداده اند. در فوتبال شعار می دهند فوتبال سیاسی 
نیست اما اینگونه مواقع AFC سیاسی بازی می کند. 
وقت��ی تیمی در کوران مس��ابقات ش��رکت می کند و 
پاداشی برنده می شود، چرا نباید پاداش  آن را بدهند؟ 
این نش��ان می دهد کنفدراس��یون فوتبال آسیا هم از 
سیاست پیروی می کند. اگر تیمی برنده پاداش شده، 
باید پاداش آن را بدهند، نه اینکه با سیاسی کاری پول 
را پرداخت نکنن��د. اگر نمی خواهید پول بدهید، پس 
همان اول بگویید ما پولی پرداخت نخواهیم کرد. ممکن 
است برخی باشگاه ها اوضاع مالی خوبی داشته باشند 
و روی پاداش های آس��یایی حس��اب نکنند اما برخی 
باش��گاه ها روی این پول حس��اب می کنند. او تصریح 
کرد: امیدوارم AFC از این س��بک کاری که سیاست 
را در فوتبال دخیل کرده دست بردارد و به دنبال این 
باش��د مشکلات باشگاه ها را حل کند. جالب است آنها 
 AFC .پول ما را نمی دهند و ما را جریمه هم می کنند
درس��ت شده که صرفا قوانین یکطرفه را اجرایی کند. 
یعنی می خواهم بگویم برای باش��گاه ها اگر اتفاقی هم 
رخ دهد، برای کنفدراسیون فوتبال آسیا اهمیتی ندارد. 
فوتبال ما در آس��یا آقایی می کند اما جای تأسف دارد 
که در حوزه مدیریتی تصمیم گیر و تصمیم ساز نیستیم. 
باید در فیفا و AFC افرادی را داشته باشیم که اجازه 
ندهند حق ما را بخورند. با این حال تیم های ایرانی با 
وجود مظلومیتی که دارند، می روند و در زمین نتیجه 
می گیرند. بهتر است وقتی می گویید سیاست با ورزش 
همخوانی ندارد، پس حداقل این بند را از اساس��نامه 
خودت��ان حذف کنید و بگویید ما پیرو سیاس��ت های 

دنیا هستیم. 

اعزامبهبازیهایداخلسالنآسیا
کیفیشد

حضور کاروان ایران در بازی های داخل سالن آسیا 
به صورت کیفی خواهد بود و اعزام رش��ته های تیمی 
نیز بررسی بیش��تری می شود. به گزارش کمیته ملی 
المپیک، نخس��تین نشست شش��مین دوره بازی های 
داخل س��الن و هنرهای رزمی که ۱۹ تا ۲۹ اسفند در 
تایلند برگزار می ش��ود، با حض��ور رضا صالحی امیری، 
رئیس کمیته ملی المپیک، کیکاوس سعیدی دبیرکل، 
اصغر رحیمی مشاور رئیس، پیمان فخری رئیس مرکز 
نظ��ارت بر تیم های ملی، عل��ی رغبتی مدیرکل دفتر 
برنامه ری��زی وزارت ورزش و جوان��ان و فرید فتاحیان 
مدی��ر ام��ور بین الملل کمیت��ه ملی المپی��ک برگزار 
ش��د. در این نشست ابتدا مقرر ش��د سیاست  قطعی 
در اع��زام تیم ها متناس��ب با فرمایش��ات مقام معظم 
رهب��ری در دیدار قهرمانان المپیک��ی و پاراالمپیکی، 
مبن��ی بر اع��زام کاروان کیف��ی و مدال آوری باش��د. 
همچنین با توجه به ش��رایط اقتصادی تلاش ش��ود با 
صرفه جوی��ی حداکثری اعزام ها انج��ام و درباره اعزام 
 رش��ته های تیمی نیز بررس��ی و کارشناسی بیشتری

شود. 
در ادامه این نشس��ت بر تلاش برای تقویت حضور 
بانوان تاکید و مقرر ش��د به منظ��ور تهیه بلیت برای 
حضور در بازی ها خطوط هوایی مختلف بررسی شود 
و مناس��ب ترین پرواز از لحاظ زمانی و قیمت مناسب 
مدنظ��ر قرار گی��رد. همچنین صالحی امی��ری در این 
نشس��ت تاکید کرد: جلسات س��تاد بازی های داخل 
س��الن و هنرهای رزمی تایلن��د با حضور اعضا هر ۱۵ 

روز یک بار برگزار شود. 

احکامکمیتهاخلاقبرایمدافعسابق
پرسپولیسوهافبکاستقلال

کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال، حکم خود را درباره 
مدافع سابق پرسپولیس و هافبک استقلال صادر کرد. 
به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، فرشید اسماعیلی، 
بازیکن تیم اس��تقلال تهران از سوی کمیته اخلاق به 
پرداخت ۵۰ میلیون ریال جریمه نقدی محکوم ش��د. 
ضمنا ادامه فعالیت این بازیکن پس از اخذ تاییدیه از 
کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال امکان پذیر خواهد بود. 
همچنین به دلیل تخلفات محمد حسین کنعانی زادگان، 
بازیکن س��ابق باش��گاه پرس��پولیس، وی به ۲ جلسه 
محرومیت تعلیقی به مدت ۲ سال و پرداخت ۲ میلیارد 
ریال جریمه نقدی محکوم شد. ضمنا ادامه فعالیت این 
بازیکن پس از اخذ تاییدیه از کمیته اخلاق فدراسیون 

فوتبال امکان پذیر خواهد بود. 

اینیستا:ژاویبایدجانشینکومان
شود

رونالد کومان در آستانه اخراج از بارسلونا قرار گرفته 
و به گفته رسانه های اسپانیایی پس از بازی با کادیز در 
پنجشنبه ش��ب از سمت خود برکنار خواهد شد. حال 
آندرس اینیس��تا معتقد است سرمربی السد قطر باید 
سرمربی آینده آبی واناری ها شود. اینیستا گفت: به نظرم 
ژاوی آماده اس��ت جانشین کومان شود. چقدر جذاب 
خواهد ش��د او روی نیمکت بارسلونا بنشیند. ژاوی در 
این سال ها خوب آموزش دیده تا مربی بزرگی شود و 
به نظ��رم اکنون این اعتماد به نفس را دارد که بتواند 

مربی آبی و اناری ها لقب گیرد. 

اخبار

ورزشی

ادامهازصفحهاول
... به گون��ه ای که منجر به افزایش 
نگرانی عمومی نش��ود، در دستور کار این طرح در فاز جدید 
اس��ت تا حساسیت عمومی نس��بت به رعایت شیوه نامه های 
بهداش��تی ارتقا یاب��د و همچنین با توزیع ماس��ک در میان 
عموم، وج��وه نظارت های میدانی و اثرات روانی آن بیش��تر 
تقویت ش��ود. به گفته سردار حسن حسن زاده، فرمانده سپاه 
محمدرس��ول الله)ص( تهران بزرگ، پیک کلی این طرح ۲۱ 
روز است که مقرر است در پایان این دوره و با ایجاد یک موج 
حاوی اقداماتی شامل اطلاع رسانی، آموزش و توصیه، کاهشی 

محسوس و جدی در آمار ابتلا، بستری و فوتی رخ دهد. 
همزمان با پیشرفت حوزه های نظارتی و مراقبتی این طرح، 
مقرر است در قالب اقدامات حمایتی آن، بسته های معیشتی 
نیز کماکان در میان نیازمندان بیمار توزیع شود و به وسیله 
شناس��ایی توسط شبکه بهداشت و سپاه پاس��داران، آنها تا 
مدتی تحت پوشش قرار گیرند. همچنین از دیگر اقسام این 
طرح، تهیه دارو و انجام خریدهای دیگر توسط بسیجی های 
پایگاه های بسیج شهری برای نیازمندان است که در جریان این 
مساله تلاش می شود افراد بیمار به هر نحو مجبور به حضور در 
جامعه و ترک محیط قرنطینه نشوند و ضمن تسریع در بهبود 

این افراد بیمار، از تقویت زنجیره انتقال بیماری جلوگیری شود. 
از بخش های دیگر این طرح، تهیه آبمیوه سالم و طبیعی 
برای بیماران بس��تری و کادر درمان و تهیه امکانات اکسیژن 
درمانی برای بیماران در منزل اس��ت ک��ه تماما با تمرکز بر 
مح��لات و با محوریت گروه های بس��یجی در محلات انجام 

می شود. 
کلید اصلی این طرح که می تواند امیدواری ها به این طرح 
را بسیار افزایش دهد، تمرکز آن بر محلات و تثبیت میزانی 
از امکانات و خدمات حمایتی، نظارتی و مراقبتی در یک محله 
است و آنچه در مقابل این طرح می تواند به عنوان عامل مزاحم 

و بر هم زننده تعادل آن باش��د، عدم کنترل سفرها و ورود و 
خروج ها به شهرها و از شهرها است که این اقدام دقیقا نقطه 
مقابل سیاست های محله محور و منطقه ای این طرح است که 
تلاش می کند نوعی قرنطینه ش��ناور و محله ای را با حداقل 
بروز اصطحکاک در زیس��ت و زندگانی عمومی ایجاد کند و 
ضمن آنکه از مراجعه غیرضروری عمومی به مراکز درمانی کم 
می کند، تلاش می کند با شناسایی های محله محور، نیازهای 
بیم��اران در محله را تأمین کن��د تا زنجیره انتقال بیماری با 
جلوگیری از افزایش سیالیت جمعیت بویژه به جهت مقاصد 

درمانی و پزشکی تضعیف و مضمحل شود.

ونا ح شهید سلیمانی؛ مدل موفق کنترل کر طر

استراماچونیدلیلجذبدیاباتهرااعلامکرد
س��رمربی اس��بق اس��تقلال و کنونی الغرافه در نشس��ت خبری دلیل جذب ش��یخ دیاباته، مهاجم س��ابق اس��تقلال را اعلام کرد. آندره آ اس��تراماچونی 
درب��اره ای��ن بازیک��ن گفت: درباره ج��ذب این بازیکن باید بگویم م��ا ۲ مهاجم در تیم داریم که همیش��ه در ترکیب حضور دارن��د و احتمال مصدومیت 
و محرومی��ت ب��رای ای��ن ۲ بازیک��ن وج��ود دارد. ب��ه همین خاطر تصمی��م گرفتیم با ش��یخ دیاباته به عن��وان مهاجم��ی باتجربه ق��رارداد امضا کنیم. 

سیدهالههموسوی:مسؤولان بهداشتی 
کشور پیش بینی کرده اند با تسریع روند 
واکسیناس��یون، اواخر مهر مجوز بازگشایی ورزشگاه های 
روب��از تا ظرفیت ۱۵ تا 3۰ درصد صادر ش��ود که در این 
صورت دیدار ایران و کره جنوبی می تواند نخستین پرده از 
عادی سازی شرایط جامعه باشد. با شیوع ویروس کرونا و 
قرار گرفتن مردم جهان در معرض این پاندمی کم سابقه، 
فوتب��ال ه��م تا مدت ها تح��ت تاثیر این وی��روس بود به 
طوری که تا مدت زمان زیادی مسابقات ورزشی در حباب 
بهداش��تی و بدون حضور تماشاگران برگزار شد. البته در 
مقاطعی، درهای ورزشگاه ها به روی تماشاگران باز شد اما 
هر بار که چند هزار نفر در هر یک از ش��هرهای جهان به 
ورزشگاه رفتند، با قرمز شدن وضعیت، مجددا درها بسته 
ش��د. حالا چند ماهی می شود ویروس در اروپای غربی و 
همین طور آمریکا فروکش کرده اس��ت. چندی قبل دکتر 
علیرضا زالی، فرمانده ستاد مقابله با ویروس کرونا در تهران 
گفته بود پیش بینی می ش��ود با این روند تا اواخر مهرماه 

س��ال جاری اجازه حضور ۱۵ تا 3۰ درصدی تماشاگران 
برای مس��ابقات لیگ برتر فوتبال در تهران صادر شود. با 
توجه به ظرفیت ۷۸ هزار نفری ورزشگاه آزادی که پیش 
از این به طور رسمی اعلام شده است و در برخی بازی های 

مهم تا حدود ۷۵ هزار بلیت هم به فروش رفته، اگر به طور 
میانگین ۲۰ درصد هم وارد ورزشگاه شوند، چیزی حدود 
۱۵ هزار نفر می توانند به این ورزش��گاه وارد شوند. با این 
ح��ال قبل از لیگ برتر، بازی  تیم  ملی ایران با کره جنوبی 

در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد که فدراسیون فوتبال 
قول هایی برای پیگیری حضور تماشاگران واکسینه شده 
)به ش��رط دریافت ۲ دوز( داده است. با توجه به اینکه در 
ح��ال حاضر حدود ۱۴ میلیون نفر از جمعیت کش��ور به 
صورت کامل واکسینه ش��ده اند، می توان پیش بینی کرد 
ای��ن میزان تا ۲۰ روز آینده به ۲۰ تا ۲۵ میلیون نفر هم 
افزای��ش یابد. در صورت ادامه ای��ن روند و انجام توافقات 
لازم، می توان نخس��تین گام برای بازگش��ت هواداران را 
برای این دیدار برداش��ت و تیم  ملی در سخت ترین دیدار 
خود در دور انتخابی جام جهانی از تماش��اگران بهره لازم 
را ببرد و حداقل ۱۰ تا ۱۵ هزار نفر به ورزشگاه بروند و از 
تیم  ملی حمایت کنند. با توجه به تلاش های فدراس��یون 
فوتبال و روند واکسیناسیون، مسؤولان می توانند نخستین 
گام خود برای عادی سازی شرایط را در این دیدار بردارند 
و حداقل برای نخستین بار از شیوع این ویروس در ایران، 
 مجوز حضور کنترل ش��ده تماش��اگران واکسینه شده را

صادر کنند. 

چندهزارنفرمیتواننددیدارایران-کرهجنوبیراازنزدیکتماشاکنند؟

در انتظار مجوز وزارت بهداشت
گزارش

فدراسیون والیبال قصد دارد در نشست بررسی عملکرد تیم  
ملی ایران در مس��ابقات قهرمانی آسیا، تصمیم مهم استفاده 
از مرب��ی ایرانی ی��ا خارجی برای المپی��ک ۲۰۲۴ پاریس را 
اتخاذ کند. تیم ملی والیبال ایران در بیس��ت و یکمین دوره 
مسابقات قهرمانی آسیا با پیروزی بر ژاپن برای چهارمین بار 
 قهرمان ش��د. بهروز عطایی هدایت تیم  ملی را در مس��ابقات

بر عهده داشت و پس از چند شکست پیاپی ایران مقابل ژاپن 
در لی��گ ملت ها و بازی های المپی��ک توکیو، تیم  ملی طعم 
پیروزی را برابر س��امورایی ها چشید. تیم جوان ایران در این 
دوره از مسابقات جنگنده و باانگیزه بازی کرد که نوید آینده ای 
روش��ن را می دهد. پس از بازی های المپیک توکیو جلسات 
آسیب شناسی برگزار نشد و محمدرضا داورزنی در گفت وگو با 
مهر خبر داد جلسات آسیب شناسی و تصمیم گیری درباره کادر 
فنی تا المپیک پاریس پس از مسابقات قهرمانی آسیا برگزار 
خواهد شد. پس از کسب چهارمین جام قهرمانی در آسیا که 
برای نخستین بار توسط سرمربی و کادر ایرانی به دست آمد، 
حال باید دید فدراس��یون والیبال تا المپیک پاریس بار دیگر 
به مربی ایرانی اعتماد خواهد کرد؟ شاید زمان آن فرا رسیده 
که به مربیان وطنی اعتماد و حمایت ویژه ای از آنها کرد تا با 
تیم کاملا وطنی در آوردگاه های جهانی به دنبال افتخار آفرینی 
باشیم. عطایی و همکارانش نتایج قابل تأملی در قهرمانی آسیا 
کسب کردند. به اعتقاد برخی کارشناسان سطح مسابقات بالا 
نبوده است و تنها حریف جدی ایران ژاپن بود اما باید به کادر 
ایرانی اعتماد کرد و به دنبال تقویت آن بود. شاید حضور یک 
مشاور فنی خارجی در کنار کادر ایرانی بتواند تاثیرگذار باشد؛ 
کاری که ژاپنی ها مدت هاست انجام می دهند. آنها از فیلیپ 
بلان، بازیکن سابق و مربی فعلی والیبال اهل فرانسه که یکی 
از بزرگ ترین تئوریسین های والیبال دنیا به شمار می رود، در 
کنار سرمربی وطنی خودشان استفاده کردند و به دنبال آن 

شاهد پیشرفت بودند. 
سقفآسیابرایبلندقامتانایرانکوتاهبود ■

قهرمان��ی والیب��ال ای��ران در رقابت های آس��یایی باعث 
خشنودی والیبال دوستان شد اما به نظر می رسد این قهرمانی 
برای فدراس��یون والیبال بیش��تر جنبه فراموش کردن نتایج 
ضعیف با آلکنو را دارد. بیست ویکمین دوره مسابقات والیبال 

قهرمان��ی مردان آس��یا با قهرمانی تیم  مل��ی والیبال ایران و 
معرفی تیم های برتر این رقابت ها به پایان رس��ید. در فینال 
بیست و یکمین دوره مسابقات والیبال قهرمانی مردان آسیا در 
 ژاپ��ن، تیم  ملی والیبال ایران به مصاف ژاپن رفت و با برتری

3 بر صفر به عنوان قهرمانی دست پیدا کرد. قهرمانی ایران در 
رقابت های آسیایی با بهروز عطایی و کادر تمام ایرانی قدمی 
مثبت جهت رشد والیبال ایران بود. پاک کردن نتایج ضعیف 
آلکن��و در لیگ ملت ه��ای ۲۰۲۱ و المپیک توکیو ماموریت 
س��ختی بود که عطایی ریس��ک آن را پذیرفت و در این راه 

موفق عمل کرد؛ ریسکی که اگر عدم موفقیت عطایی و کادر 
ایرانی را همراه داشت، شاید ادامه کار برای مربیان وطنی در 
تیم های ملی سخت تر می شد. قهرمانی در هر تورنمنتی باعث 
خرسندی و خش��نودی هموطنان و والیبال دوستان خواهد 
شد اما باید یک نکته را در نظر گرفت که در چه رقابت هایی 
قهرمان شدیم. قطعا س��طح والیبال ایران در سال های اخیر 
فراتر از آسیا بوده و نباید فدراسیون والیبال در باد این قهرمانی 
خوابیده و پیروزی در این مسابقات را بزرگنمایی کند، چرا که 
ممکن است به آینده والیبال ایران صدمه بزند. قطعا مسابقات 

آسیایی به دلیل حضور تیم های ضعیف در آن، آنچنان مطرح 
نیست و قهرمانی برای تیمی مانند ایران نمی تواند نشان دهنده 
پیش��رفت والیبال ایران باش��د؛ هر چند شاید قهرمانی برای 
تیم های دیگر آس��یایی در این رقابت ها پیش��رفت محسوب 
شود. به نظر می رس��د قهرمانی در رقابت های آسیایی باعث 
شده فدراسیون والیبال نتایج ضعیف آلکنو در لیگ ملت های 
والیب��ال و المپیک را فراموش کند و درباره برخی موضوعات 
که همچنان برای همگان مشخص نشده، سکوت کند. زمان 
حضور آلکنو در ایران اتفاقات زیادی برای والیبال ایران افتاد 
که همچنان فدراسیون والیبال ایران درباره آن سکوت کرده 
است. برخی تیم های مطرح والیبال قبل از المپیک توکیو برای 
المپیک پاریس برنامه داشتند و این موضوع نشان می دهد اگر 
فدراسیون والیبال بخواهد با قهرمانی در مسابقات آسیایی آن 
هم پس از المپیک که تیم ها دچار تغییر می شوند، مشکلات 
اصلی تیم  ملی والیبال ایران در المپیک توکیو و لیگ ملت های 
۲۰۲۱ والیبال را فراموش کرده و به واس��طه این پیروزی به 
شناس��ایی نقاط قوت و ضعف تی��م در دوران آلکنو نپردازد، 
قطعا والیبال ایران ضربه خواهد خورد. امروز بیشتر تیم های 
صاحبنام و صاحب سبک برنامه خود را برای المپیک پاریس 
ترس��یم کرده اند و در پی اجرای آن هس��تند. اگر فدراسیون 
والیب��ال و بخ��ش مدیریتی آن بخواه��د در باد این قهرمانی 
بخوابد، در آینده نزدیک دود این موضوع به چش��م والیبال و 
جوانان ایران خواهد رفت. اعتماد فدراس��یون والیبال به کادر 
ایرانی و ریسک جوانگرایی از مواردی است که می توان آن را 
تحس��ین کرد. انتظار می رود فدراسیون والیبال پاسخ برخی 
ابهام��ات دوره آلکنو را به صورت ش��فاف داده و بعد از آن با 
کمک کارشناسان خبره به تشخیص نقاط ضعف و قوت تیم 
 ملی والیبال بپردازد تا بعد از آن با برنامه ریزی های صحیح تیم 
 ملی والیبال ایران را در مس��یر اصلی خود حرکت دهد. برای 
المپیک پاریس آنچنان وقتی وجود ندارد و اگر مدیریت والیبال 
می خواهد کاری برای جوانان ایران انجام دهد، اکنون زمانش 
اس��ت. امید است فدراسیون والیبال زمان را مغتنم شمرده و 
از ای��ن قهرمانی برای پاک کردن خاط��رات بد دوران آلکنو 
 استفاده نکند، بلکه مشکلات را شناسایی کرده و از آن تجربه

کسب کند. 

چهارشنبه31شهریور1۴۰۰
شماره331۰ وطنامروز

والیب��ال  فدراس��یون  رئی��س 
می گوید ب��ا ش��رایطی که تیم 
 مل��ی والیب��ال دارد، ب��ا خیال 
راحت تر ب��رای المپیک پاریس 
سرمایه گذاری می کنیم. کاروان 
تیم  ملی والیبال ایران بعد از کس��ب عنوان قهرمانی 
در مسابقات آسیا - به میزبانی ژاپن- دیروز به تهران 
بازگشت. محمدرضا داورزنی، رئیس فدراسیون والیبال 
بعد از بازگشت تیم  ملی گفت: کسب عنوان قهرمانی 
توس��ط تیم خوب، ج��وان و مقتدر ای��ران را تبریک 
می گویم. این قهرمانی نوید می دهد والیبال ایران برای 
لیگ ملت ها و مسابقات قهرمانی جهان با برنامه ریزی 
خ��وب و میدان دادن به کادر فن��ی، روزهای بهتری 
خواهد داش��ت. رئیس فدراسیون والیبال که با شبکه 
خبر گفت وگو می کرد، درباره قهرمانی با بهروز عطایی، 
س��رمربی ایرانی تاکید کرد: این قهرمانی یک شبه به 
دست نیامده است. والیبال ما در رده نوجوانان و جوانان 
قهرمان جهان ش��د و تعدادی از نفرات همان تیم به 
تیم  ملی بزرگسالان اضافه شدند. داورزنی خاطرنشان 
کرد: بعد از آن کمیته فنی و هیات رئیس��ه فدراسیون 
والیبال تصمیم گرفت میدان را به بازیکنانی بدهد که 
عض��و تیم جوانان بودند و آنه��ا را در کنار تعدادی از 
بازیکنان بزرگسال که در المپیک بودند، قرار دهد. این 
فرصتی بود تا هم کادر فنی را محک بزنیم و هم تیم 
جوان مان را. رئیس فدراسیون والیبال یادآور شد: تیم 
ما بین ۱۷ تیمی که در مسابقات جام ملت ها بودند، هم 
جوان ترین و هم بلندقدترین تیم بود. این نوید می دهد 
ب��رای المپیک بعد -۲۰۲۴ پاریس- با خیال راحت تر 
می توانیم روی بازیکنان سرمایه گذاری و با رفع نقاط 

ضعف، شرایط بهتری را فراهم کنیم.

محمدرضاداورزنی:جوانترینتیمآسیابودیم
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